

## Тренировочная работа №2 по АНГЛИЙСКОМУ ЯЗЫКУ

9 класс

19 апреля 2023 года

Варианты АЯ2290301-02

(устная часть)

Выполнена: ФИО \_\_\_\_\_ класс \_\_\_\_\_

### Инструкция по выполнению работы

Устная часть работы по английскому языку включает в себя 3 задания.

**Задание 1** предусматривает чтение вслух небольшого текста научно-популярного характера. Время на подготовку – 1,5 минуты.

В **задании 2** предлагается принять участие в условном диалоге-расспросе: ответить на шесть услышанных в аудиозаписи вопросов телефонного опроса.

В **задании 3** необходимо построить законченное связное монологическое высказывание на определённую тему с опорой на план. Время на подготовку – 1,5 минуты.

Общее время ответа одного участника ОГЭ (включая время на подготовку) – 15 минут. Каждое последующее задание выдаётся после окончания выполнения предыдущего задания. Всё время ответа ведётся аудиозапись. Постарайтесь полностью выполнить поставленные задачи, говорить ясно и чётко, не отходить от темы и следовать предложенному плану ответа. Так Вы сможете набрать наибольшее количество баллов.

*Желаем успеха!*

**1** **Task 1. You are going to read the text aloud. You have 1.5 minutes to read the text silently, and then be ready to read it aloud. Remember that you will not have more than 2 minutes for reading aloud.**

Today there are many ways in which people can follow news stories. Many people listen to the news on the radio while they are going to and from work. Other people read newspapers to get the news or watch tv. However, more than ever before, people get their news from the Internet. There are a lot of different ways to get news on the Internet. Some people go to news websites where they read articles about different news events. Other people go to blogs where people write about news events and discuss them. Many people watch videos of news stories. However, it is important to remember that those news stories are not always true. It is always a good idea to check them.

**2** **Task 2. You are going to take part in a telephone survey. You have to answer six questions. Give full answers to the questions. Remember that you have 40 seconds to answer each question.**

**3** **Task 3. You are going to give a talk about pets. You will have to start in 1.5 minutes and speak for not more than 2 minutes (10–12 sentences). Remember to say:**

- what kinds of pets are most popular among modern teenagers;
- what pets you have personally had or have now, if any;
- what is the best and the worst thing about having a pet;
- what your attitude to having a pet is.

**You have to talk continuously.**